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Protokół nr 34 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 14.04.2021 r. 

(wideokonferencja) 

 

Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 

goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego w szczególności 

z druków: VI/384, VI/385, VI/386, VI/387, VI/388, VI/389. 

3. Informacja z realizacji w roku 2020 zadań wynikających z Uchwały Nr IV/31/7/2013 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 lutego 2013 r. w sprawie określenia zasad 

wnoszenia wkładów, a także obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji przez 

Województwo Śląskie.  

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie (za – 13) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Częstochowie 

przy Alei Pokoju 44 (druk VI/384). 

Radna Gabriela Łacna – poprosiła o omówienie projektu.  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – Szpital w Częstochowie zgłosił nieruchomość przy 

Alei Pokoju 44 jako zbędną dla swojej działalności. Dokonano wyceny nieruchomości 

i zgodnie z operatem szacunkowym wartość tej nieruchomości to 4 mln 696 tys. zł, w 

tym wartość gruntów 818 tys. zł. Na tą nieruchomość składają się dwie działki, 

zabudowane kompleksem budynków. W związku z faktem, że wartość przekracza 1 mln 

zł musi być zgoda Sejmiku, aby dalej procedować sprzedaż. Ogłoszenie o przetargu 

będzie mogło nastąpić dopiero po wyrażeni zgody na sprzedaż przez Sejmik. 

Najwcześniej ogłoszenie mogłoby nastąpić ok. czerwca, a biorąc pod uwagę wartość 

nieruchomości, ogłoszenie musi być publikowane przez 2 miesiące. Wpływy ze 

sprzedaży trafią do budżetu województwa i Zarząd zdecyduje o przeznaczeniu tych 

środków. Zgodnie z tym co zgłaszał Szpital, poparty pozytywną opinią rady społecznej 

i opinią Departamentu Nadzoru Podmiotów Leczniczych i Ochrony Zdrowia, 

przygotowany został projekt uchwały.  

Radny Stanisław Gmitruk – poinformował, że jest członkiem Rady Społecznej 

Szpitala w Częstochowie i ten temat był omawiany. Rada Społeczna wydała pozytywną 
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opinię w sprawie zbycia nieruchomości. Zgodnie z informacjami od Dyrektora Szpitala 

na przedmiotowej nieruchomości nie prowadzi się już żadnej działalności medycznej. 

Dodatkowo Sanepid po kilku kontrolach stwierdził, że w tych warunkach technicznych 

i sanitarnych nie można prowadzić działalności leczniczej bez gruntownych remontów. 

Szacunki kosztów remontu wynoszą ok. 100 mln zł. Poinformował, że na sesji Sejmiku  

będzie występował, aby środki ze sprzedaży pozostały w Częstochowie. W 

uzasadnieniu do projektu uchwały jest zapis, ze nieruchomość będzie zbywana bez 

obciążenia nieodpłatnym użytkowaniem. Poprosił o wyjaśnienie?  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – to zdanie oddaje aktualny stan faktyczny, ponieważ 

nasze jednostki (szpitale) mają nieodpłatne użytkowanie nieruchomości. Nieruchomość 

jest nadal w nieodpłatnym użytkowaniu Szpitala i będzie tak, aż do ogłoszenia przetargu 

i zbycia. Informujemy więc, że po pozytywnym zakończeniu przetargu użytkowanie 

zostanie wygaszone w księdze wieczystej. Czyli nabywca nie kupi nieruchomości 

obciążonej nieodpłatnym użytkowaniem.  

Radny Stanisław Gmitruk – w tej chwili nie mamy nabywcy na tę nieruchomość, ale 

wcześniej był potencjalny nabywca, którym był Uniwersytetu Humanistyczno-

Przyrodniczego im. Jana Długosza w Częstochowie. Niestety nie doszło to do skutku, a 

szkoda, bo dobrze byłoby gdyby Uniwersytet mógł się rozwijać na bazie naszego 

majątku.  

Radny Zbigniew Przedpełski – przypomniał, że wczoraj przedstawiciele Szpitala w 

Częstochowie złożyli publiczne przyrzeczenie przekazania map z zaznaczeniem 

lokalizacji przedmiotowych działek. Jednak żadnych map nie otrzymał. Czy można 

prosić o interwencje w tej sprawie?  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – jestem zdziwiony, że mapy jeszcze nie dotarły i będę 

interweniował w tej sprawie.  

Radny Mirosław Mazur – był inicjatorem tego działania. W tych mapach chodzi o to, 

abyśmy mieli pogląd na całą sytuację. Jakim majątkiem dysponuje Szpital? Którego 

fragmentu majątku mamy się pozbyć i jak to wygląda na tle mapy Częstochowy? Chodzi 

o szerszy kontekst. Czy proponowane działania są optymalne? W informacji zabrakło 

też chyba stwierdzenia, że wykonany został operat szacunkowy.  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – wspomniałem na wstępie, że został wykonany operat 

szacunkowy i zgodnie z wyceną jest to 4 mln 696 tys. zł, w tym wartość gruntów 818 

tys. zł. Zawsze mamy operat szacunkowy przy zbywaniu nieruchomości, co zresztą 

wynika wprost z ustawy o gospodarce nieruchomościami. Inne działanie byłoby 

naruszeniem prawa.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności nieruchomości 

gruntowej położonej w Częstochowie przy Alei Pokoju 44 (druk VI/384). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Częstochowie przy Alei 

Pokoju 44 (druk VI/384). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

uchwały Nr VI/21/11/2020 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 22 czerwca 2020 r. 

w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na zawarcie umów o 

dofinansowanie ze środków PFRON na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, robót 

budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami 

osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk VI/385). 

Małgorzata Przybyłek Zastępca Dyrektora Departament Nadzoru Podmiotów 

Leczniczych i Ochrony Zdrowia – projekt uchwały związany jest z oszczędnościami 

po przetargu.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr VI/21/11/2020 Sejmiku Województwa 

Śląskiego z dnia 22 czerwca 2020 r. w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia 

zgody na zawarcie umów o dofinansowanie ze środków PFRON na okres dłuższy niż 

jeden rok budżetowy, robót budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, 

w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów 

(druk VI/385). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 13, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr 

VI/21/11/2020 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 22 czerwca 2020 r. w 

sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na zawarcie umów o 

dofinansowanie ze środków PFRON na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, 

robót budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z 

potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk 

VI/385). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia 

zadań, na które Województwo Śląskie przeznacza w 2021 r. środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/386).  

Małgorzata Przybyłek Zastępca Dyrektora Departament Nadzoru Podmiotów 

Leczniczych i Ochrony Zdrowia – wysokość środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 wynosi 26 834 701 zł. Proponujemy:  

- na dofinansowanie kosztów tworzenia i działania zakładów aktywności zawodowej w 

tym dofinansowanie bieżącej działalności 14 zakładów aktywności zawodowej 

przeznaczyć 17 mln 75 tys. zł, a na dofinansowanie kosztów tworzenia 4 mln 158 tys. 

zł, 

- na dofinansowanie robót budowlanych 5 101 378,56 zł, 

- na dofinansowanie zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych zlecanych fundacjom oraz organizacjom pozarządowym do 

realizacji ze środków PFRON przez Samorząd województwa 500 tys. zł. 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań, na które Województwo Śląskie 

przeznacza w 2021 r. środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych (druk VI/386). 
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Komisja w głosowaniu: za - 13, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań, na które 

Województwo Śląskie przeznacza w 2021 r. środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/386). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2021-2030 (druk 

VI/387).  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia trzech nowych przedsięwzięć. Pierwsze pn. urząd przyjazny osobom z 

trudnościami w komunikowaniu się. Liderem projektu jest Uniwersytet im. Kardynała 

Stefana Wyszyńskiego w Warszawie. Następnie przyjęto zadanie prowadzenia 

interwencyjnego ośrodka preadopcyjnego. Środki będą pochodzić z samorządów, z 

których terenów będą kierowane dzieci. Trzecie zadanie Kolej Plus to zobowiązanie do 

przygotowania studium planistyczno-prognostycznego dotyczącego głownie połączenia 

Jastrzębie – Katowice. Posiadanie tego dokumentu warunkuje uczestnictwo w drugim 

etapie tego projektu celem pozyskania środków na rozwój kolei. Jest propozycja, aby 

wpisać to jako zadanie dwuletnie. Zmiany limitów wydatków oraz limitów zobowiązań 

9 przedsięwzięć wraz z odpowiadającą im aktualizacją nakładów ogółem oraz okresów 

realizacji. W związku ze zmianami organizacyjnymi Urzędu Marszałkowskiego 

dokonuje się też zmian jednostek odpowiedzialnych lub koordynujących programy. 

Projekt uchwały przewiduje również aktualizację limitu upoważnienia dla Zarządu 

Województwa do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania 

jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy (zwiększenie 

o 46 208 zł). Następuje też zmiana kwoty dochodów i wydatków budżetu na 2021 rok 

wynikająca z decyzji Sejmiku i decyzji o przyznaniu środków.   

Przewodniczący – 31 marca br. Zarząd Województwa Śląskiego wspólnie z Zarządem 

Województwa Małopolskiego podpisali list intencyjny w sprawie rewitalizacji linii 

kolejowej Nr 97 Żywiec-Sucha Beskidzka. Dokument planistyczny już istnieje, ale 

może będzie wymagał aktualizacji. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2021-2030 (druk VI/387).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 13, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2021-2030 (druk VI/387).  

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2021 rok (druk VI/388).  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – zwiększamy dochody o kwotę 7 

mln 290 tys. zł. Jest tu refundacja środków w wysokości 4 mln 450 tys. zł, która 

wpłynęła w tym roku i są to nieplanowane dochody przeznaczone na kolej. Następnie 

jest kolejna refundacja w wysokości 240 tys. zł i również są to nieplanowane dochody 

przeznaczone na kolej. Oszczędności ośrodka w wysokości 542 tys. zł, jak również 

zwiększenie o 2 mln zł nieplanowanych zwrotów i rozliczeń instytucji kultury z 
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ubiegłego roku. Środki te przeznaczamy na Koleje Śląskie. Zmiany po stronie 

wydatków związane są z przeniesieniami miedzy działami klasyfikacji budżetowej, 

również na Koleje Śląskie (16 mln 100 tys. zł).  

Przewodniczący – niepokoi trochę zmniejszenie w dziale 921 Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego. Czy to jest z jakiejś konkretnej inwestycji? 

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – są to wpływy ze zwrotu 

ubiegłorocznej dotacji oraz środki zgłoszone przez Departament Kultury jako środki, 

które nie będą wykorzystane w tym roku (6 mln zł).  

Radny Stanisław Gmitruk – w dziale 751 Obsługa długu publicznego następuje 

zmniejszenie na kwotę 1 mln 234 tys. zł. Jest to pozytywne, ale z czego wynika?  

Radna Ewa Żak – czy instytucje kultury zwróciły w tym roku 6 mln zł?  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – z roku ubiegłego zwróciły więcej 

i wykorzystaliśmy to na sesji w marcu na uregulowanie sprawy niższego wyniku 

finansowego. W tym roku zwróciły 6 mln zł.  

Gabriela Gros Dyrektor Departamentu Kultury – ta kwota wynika z zadania 

inwestycyjnego w Muzeum Śląskim, które nie będzie realizowane. Muzeum Śląskie 

miało w WPF wprowadzone trzy zadania inwestycyjne. Jedno zadanie dostało 

dofinansowanie z Ministerstwa Kultury, a pozostałe dwa nie i stąd oszczędności na 

kwotę 6 mln zł.  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – planujemy kwotę na obsługę 

długu w listopadzie, na podstawie pewnych średnich, ponieważ trudno przewidzieć 

decyzje Rady Polityki Pieniężnej. Rada Polityki Pieniężnej utrzymała niskie stopy 

kredytu lombardowego na podstawie którego ustalamy kwotę odsetek za kredyty. 

Szacunki wykazały, że zaplanowaną kwotę można zmniejszyć o 1 mln 234 tys. zł. 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2021 rok (druk VI/388).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 13, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2021 rok (druk VI/388). 
 

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – 29 marca opublikowano 

Rozporządzenie Ministra Finansów o przesunięciu terminu składania sprawozdań, co 

mogłoby rzutować na sesję absolutoryjną w czerwcu. Jednak my pracujemy terminowo 

i nie wykorzystamy możliwości późniejszego złożenia sprawozdań. Jedynie być może 

skorzystamy z przesunięcia terminu sporządzenia bilansu skonsolidowanego. Nie jest 

on jednak przyjmowany przez Sejmik i nie jest podstawą do absolutorium. Zależy to od 

osób prawnych w których mamy udziały lub akcje.  

Przewodniczący – Zarząd Województwa mocno zabiegał o środki z rządowego 

Funduszu inicjatyw lokalnych i są już rozstrzygnięcia w tym zakresie.  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – poda informację za chwilę.   

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

w planie finansowym dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez 

jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2021 r. (druk VI/389). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 



6 
 

Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie finansowym 

dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe 

oraz finansowanych z nich wydatków na 2021 r. (druk VI/389). 
 

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – mamy 19 mln 450 tys. zł 

na podniesienie jakości specjalistycznych usług medycznych w wybranych szpitalach 

wojewódzkich. Nie ma jeszcze podziału tej kwoty na konkretne szpitale. Jest też 2 mln 

200 tys. zł na Operę Śląską w Bytomiu i Muzeum Górnośląskie w Bytomiu, też jeszcze 

bez podziału. Mamy też 2 mln zł na przebudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej 786 

z drogą powiatową.   

 

Ad. 3 

Józef Koczar Dyrektor Departamentu Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – co roku Zarząd Województwa przedkłada Radnym Sejmiku 

informację z realizacji w roku 2020 zadań wynikających z Uchwały Nr IV/31/7/2013 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 lutego 2013 r. w sprawie określenia zasad 

wnoszenia wkładów, a także obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji przez 

Województwo Śląskie. Taką informację Radni otrzymali. Przedstawił i omówił 

prezentację dotyczącą informacji z realizacji w roku 2020 zadań wynikających z 

Uchwały Nr IV/31/7/2013 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 lutego 2013 r. w 

sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów, a także obejmowania, nabywania i 

zbywania udziałów i akcji przez Województwo Śląskie (załącznik do protokołu). 

Przewodniczący – ponieważ część członków Komisji nie widzi prezentacji poprosił o 

jej przesłanie radnym.  

Radna Gabriela Łacna – podwyższenie kapitału zakładowego spółek jest tak 

naprawdę dofinansowaniem spółek, niezależnie czy bieżącym, czy majątkowym.  

Józef Koczar Dyrektor Departamentu Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – dokładnie tak, albo zadań inwestycyjnych, albo w pewnym 

ograniczonym zakresie zadań bieżących.  

Przewodniczący – czy Komisja musi przyjąć przedmiotową informację?  

Grzegorz Motyka Sekretarz Komisji – przedmiotowa informacja jest do wiadomości, 

ale Komisja może uznać, że wymaga przyjęcia.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – byłem jednym z inicjatorów przedstawiania 

takiej informacji dla Radnych. Jest to tylko informacja i nie była nigdy przyjmowana.  

Przewodniczący – informacja jest czytelna i kompletna. Wiemy co się dzieje w naszych 

spółkach w zakresie kapitałowym.  

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Motyka Stanisław Baczyński 

 


